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z obrad sesji Rady Gminy w Górnie odbytych w dniu 15 marca 2010r. w lokalu

Urzędu Gminy w Górnie.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00 zakończono o godz,l2,30

Lisia obecności radnych w zńączeniu do protokołu,

W sesji ponadto ufuiał wzięli;
l. Pan Jarosław Krolicki - Wójt Gminy
2. PańAnna Michalska - Wicewojt Gminy
3. Pan Henryk Opaliński - Skarbnik Gminy
4. Pani Maria Kotomska - Kierownik GOPS
5. Pani Barbara Raczyńska -Kierownik SZOS

oraz SoĘsi w/wg zńączonej listy obecności,

Projekt porządku obrad sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej wazrości,
2. Przyjęcie porządku obrad sesji.

3. P."yjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

4, zatńęrdzenie planu odnowy miejscowości krajno parcele.

5. Podjęcie uchwał w następujących sprawach:

1/ udzielenia pomo cy rzeczowej na zadanie,,remont drog powiatowych",

2l anianw bu&żecie gminy na 2010r,

3l utworzenia funduszu sołeckiego,
4/ wysokości Ęrterium dochodowego uprawniającego do pomocy w ramach

r ealaacjiRządowego pro gramu,,Pomoc pństw a w zalrr: ęsie dozywi arlia",

5/ wykupy działki połozonej w m, Gorno,

6/ w}kupu działki połozonej w m, Krajno Parcele,

7l rccznego programu wspoĘracy Gminy Gorno z organizacjami

pazarządÓ'r"I.ńrazpodmiotamiprowadzącymidzińalnośćPożYtku
publicmego w 2010 roku,
8l zawięrdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 20l0r,

6. Informacja Wojti z dzińalności w okresie międzysesyjoym.

7. Interpelacje, wolne wnioski.
8. Odpowie dzi na interpelacje.
9. Zalnhłlięcie obrad sesji.

Przebieg obrad sesji:

Ad.1. Cźerdziestą sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczl ob1lom_pan Jan Sikora

przewodniczący Rady Gminy, który stwierdiił, zew sesji bierze udziŃ 13 radnYch - Rada GminY

jest władna do podejmowania uchwał.



Ad.2. pan Wójt zgłosił o wprowadzenie dodatkowego punltu tj. Podjecie uchwaĘ w sprawie

porozumienia z Wojewódawem Swiętokrzyskim w pkcie 5 jako ppkt 4 .

itudu G*iny w głosowaniu 13 zaprzyj$awprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad

zg}oszonega przez Wójta Gminy.
Całość porządku obrad sesji Rada przyjęła jednogłośnie 13 za.

Ad.3. Protokół zpoprzedniej sesji Radni przyjęlijednogłośnie 13 za.

Ad.4. plan odnowy miejscowości Krajno Parcele przedstawił pan Wiesław Skalski - PracOwnik UG
ktory nadmienił, zi jest to juz czvtuty plan odnowy miejscowości na terenie naszej gminy.

Uchwalenie tego dokumentu jest niezbędne do ńożeniawniosku o Środki unijne, w Krajnie Przede
wszystkim zagospodarowanie budyŃu po domu spokojnej starości na wiejski dom kultury.

Naómienił, 
"Ó 

rą,r*ugi do ostatniego planu od wojewody w zwią.zku ze zńanąustawy o ochronie

środowiska, dlatego teżzostń zmieniony zapis § 2 projektu uchwĄ chodzi o opinię dotyczącą

oddziaływania tych planow na środowisko, po konsultacjach z Regionalnym Dyreldorem Ochrony

Środowiska opinia taka nie jest wymagalna.
pan Wojt nadmienił, ze chodzi w pierwszej kolejności o zagospodarowanie budynku Po domu

spokojnej starości na wiejski dom kultury na to mozemy uzyskać środki.

rŁau c*iny w głosowaniu 14 za jednogłośnie zatwierdziła plan odnowy m. Krajno Parcele.

UchwałaNr [/197110 w zńączeniu do protokófu.

Ad.5.1, pan Wójt poinformował, że w zwiąpku z remontem drog powiatolvych na terenie Gminy
musi byó spisane porozumienie ze Starostwem na jego realizację, chodzi o dwie drogi w
Skorzeizyóach odcinek ok. 800 mb kwota 50.000 zł i w KĘnie Drugim 1500 mb, kwOta 150.000

z}, aleprzed spisaniem porozumienia musi być podjęta uchwała.
pan Skarbnik nadmienii, żęw projekcie uchwały winien być zapis,,pomoc finansowa" a nie

rzęczowa.
PĄekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przedstawił pan Jan Sikora.

Rada Gminy w głosowaniu 14 za jednogłośnie podjęła w/w uchwałę.
UchwałaNr )(L/l98i10 w zńączeniu,

żl pan Skarbnik przedstawił zmiany w budzecie - w związku z otrzymanymi dotacjami doChody i

wydatki budżetowe zwiększa się o kwotę 284.983 zł dokonuje się przeliesień na kwotę 447.150 zł

wdziałach rolnictwo zmniejszenie o kwotę 272.000 i zwiększenie w dziale transport ŚrodkOw na

budowę drogi gminnej w Krajnie Zagórze272.000 ń, jak również przeniesienia w dziale oŚwiata.

W związku Źtv*izmianami iowniez musi byc aktualizacja zńączników inwestycyjnych do

uchwały budZetowej.
ran WÓjt nadmienił, ze przede wszystkim chodzi o zmianę zapisu w inwestycjach budowa drogi w
Krajnie-Zagórze zwieloletnichnazadanie jednoroczne, inwestycja na ten rok jak również zmiana

kwóty na inwestycję, temat ten był dyskutowany na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej,Ładu i Porządku,
pan Jan Sikbr zwylń co z inwestycja w Leszcrynachdokładany kwotę 60.000 zł czy jest kosztorys

na dodatkowe prace.
pan Wojt poinformował, że musząbyć wykonane dodatkowe prace tylna ściana istniejącego

budynku Jtarej remizy zostńarozebrana, musi byó wykonane odwodnienie, jak rowniez nowe

funóamenty, projektant p. Dziewierz popełnił błąd nie aobil odpowiednich badań istniejąCego

budynku i fundamentow na pewno trzebabędzie jeszcze wydzielió.
pan_Jerzy Janus poprosił o przedstawienie kosźorysów na remorrt szkoły w Skorzeszycach-
pani Bjbara RaózyRst<a kierownik SZOS poinformowńa, że na szkołę w Skorzeszycach wykonane

są dwa kosztorysy jeden na remont sali gimnastycznej a drugi na parking drogę dojazdowąi
ogrodzenie ,trzeciiosaorys jest na remont szkĄ w Krajnie. Mamy mozliwość ubiegania się o

sńoti zrezerwy oświatowej na remonty Skorzeszyce, Krajno dlatego tez poprosiła skarbnika o



rozdzielenie środków na remonty. Termin ńożeniawniosków do 2 kwietnia b.r.

pan Wójt nadmienił, ze jeśli chodzi o parking to musi być ńożone zgłoszenie do Starostwa

Powiatowego.
pan radny fmil Machul zapytał dlaczegotemat remontów szkoł nie omawia się na komisjach nie

tylko źle jest w Krajnie ale w pozostałych placówkach takee.

ńani Anna Michalska nadmieńiła, że jeśli chodzi o szkołę w Krajnie to sązalecenia Sanepidu do

wykonania ich do 30 sierpnia ponieważ jest mozliwość ubiegania się o Środki z rezetw7 oŚwiatowej

na remonty zostńaujęta także szkoła w Krajnie .

pĄekt uc-hwĄ w sprawie zmianw buóżecie gminy na 2010 rok przedstawił pan Jan Sikora.

Raóa Gminy w głosowaniu 14 za jednogłośnie podjęła w/w uchwałę.

UchwałaNr )0/199/10 w zdączeniu,

3/ projekt uchwĄ w sprawie utworzenia funduszu sołeckiego pruedstawił pan Skarbnik, ktory

nadmienił, ze do Ónia j0 marca Rada Gminy winna podjąć uchwałę w tym temacie / okreŚliĆ czY

tworzy, czy odstępuje od utworzenia funduszrr/, natomiast do 30 czerwca danego roku musi bYc

opru.Ó**y projótnlnduszu dla danego sołectwa. Kwota dla danego sołectwa jest uzalezniona od

liczby mieizkańcow, dla naszej gminy łącznie fundusz sołecki to kwota 366.729 Ź, w tYm

dofinansowanie do inwestycji z budzetu państwajest 30%, fundusz musi byĆ wykorzystanY w

danym roku kalendarzowym. Do dziś 55% gmin w kraju zgłosiło utworzenie takiego funduszu.
panJan Sikora wnioskuje, by na razie nie twotzyć funduszu sołeckiego bo jest tylko 30%

dofinansowania do inwóstycji, skoro mamy mozliwość korzystania z funduszy unijnYch gdzie jest

do 80% dofinansowania do inwestycji.
pan Mańan Grzegolec sołtys z Górna - pamięta czasy gdy był wydzielony fundusz sołecki, co się

wtedy dzińo środków mało, a o ich wykorzystaniu decydowało zebranie wiejskie, nie jest za

utworzeniem takiego funduszu,
pan Janusz BednarŹ sołtys z Radlina stwierdził, że należy daó sobie spokój z tym funduszem, są to

małe kwoty, korzystać z innych dofinansowań skoro sąmozliwości 80% do inwestycji.
pan Jan Silora pizedstawił wniosek Radzie, ze Rada Gminy nie wyraża zgody na utworzenie

funduszu sołeckiego na 201l rok.
Rada Gminy w głosowaniu 14 za jednogłośnie przyjęła wniosek.
Uchwała Ni xt 7zooll0 w sprawie funduszu sołeckiego w zńączeniu do protokofu.

4l projekt uchwĄ w sprawie porozumienia z Województwem Świętokrzyskim przedstawi! Pan
skarbnit Gminy, i<torystwierózń, żeta uchwała podejmowanabyław m-cu grudniu chodzi jedYnie

o zmianę zapisu w treści uchwĄ ,,projekt p.n. ,,e-świętokrzyskie Rozbudowa infrastruktury

informatycznej był zapis Gminy, ma byc zapis ,, jst".

Rada Gminy w głosowaniu 14 za podjęła w/w uchwałę.
UchwałaNr )CI/201/10 w zńąęzeniv.

5/ Sprawę wykupu działki połozonej w m. Górno nr o pow. 300m2 przedstawiła pani Barbara

Wołizyk _ kier. n r. sua. i Infrastruktury nadmieniła, ze jest to dzińkaprzy drodze gminnej przy

starym kamieniołomie /cypelek/ ktory umozliwiłby lepszy dojazd do pol. Właściciel za tę działkę

życzy sobie 15,00a zł, 50 ń za 7m2,
ranwo;t nadmienił, ze sprawa drogi przy kamieniołomie ciągnie się od kilku lat miał byĆ wYkuP

dzińęk-od 5 *i.r"kńcow 4 wyraztło zgodę, a jeden nie, dlatego tez drogę wybudowano w naszych

pasie drogowym, wykup tego Óypla ułatwiłby dojazd do pol. Przed rozpoczęciem budowY drogi

gminnej uvłv negocjacji wredy Wójt wynegocjował 10.000 ń, ale dokumenty byĘ rożne geodeci

trzy razy wytyczali granice drogi.
pan MarianGr".goń. stwierdził, żeTaYo mieszkańców korzysta z tej drogi dojeżdżając do Pol.
pan Henryk Klińk radny zKrajnanadmienił, ze nigdy nie był przeciwny takim wykupom, ale ta

cena jest ibyt wysotą czy musimy tyle zapłacić, czyjest to cena ryŃowa, bo za3 uY terenow

rolnych wyóaje mu się ńyt drogo. Droga ia istnieje od dawna i nie wie dlaczego do tej pory nie jest



własnością gminy.
pan Mirosiń watdon stwierdził, że mamy drugi projekt uchwĄ również w sprawie }vykuPu

dzińki pod drogę gdzie cena za lm2 jest 8,00 zł, a tu 50zł dlaczego taka róZnica.

ran wo3t *no.iói*ycofanie pĄektu uchwĄ w sprawi_e wykupy działki w m. GÓrno, naleŻY

najpierw wykonać operat powykonawczy i wydzielić działkę,

lan łnarzei Czajanadmiónił, ze Komisja Rewizyjna była na miejscu i wtedy mówiono, Że ta

dzińka/cypelelc/ przydałby się do lepszego dojazdu do pol,

Rada Gminy 1t zii 3 wstrzymujących się przyjęła wniosek Wójta.

6/ Projekt uchwĄ w sprawie kryterium dochodowego uprawniającego do pomocy w ramach

realizicjirządowógo piogru*u 'iPomoc Państwa w zakresie dofiiania" Przedstawił Pan Jan

Sikora.
pan Mirosław Waldon zapytń czy Rada będzie zmieniać kryteria.
pani Maria Kotomska kierownik GopS poinfo.*o*ńa, że w pĄekcie tej uchwaĘ chodzi jedYnie

o przedfużenie realizacji tego programu na lata 2Cira-2013. Dożywianiefinansowane jest w 600lo z

srodtow z budzetu punrt*i, naszych 4aYo.Przede wszystkim chodzi o dożywianie dzieci w

szkołach nowy zapis to dyrektor Ś"toły rowniez decyduje o formie tej PomocY dla dziecka

informując GOPS, jak rownież zakup artykułów zlwnościo}vych.

Rada Gminy w głosowaniu 14 za jednogłośnie podjęła wlw uchwałę,

Uchwała Nr )0202110 w załączeniu.

7/ projekt uchwaĘ w sprawie wykupu działki położonej w m. Krajno Parcele nr 87 o Pow.

0,0500ha za kwotę 4.000 zł przedstawił pan Jan Sikora. . ,
pani BarbaraWołczyk nadmieniła, ze chodzi o lvykup dziąłki lłtorajest niezbędna do PrzebudowY

drogi gminnej, złagódzenia niebezpiecznego zakrętu i budowy wiaty PrzystaŃowej.
Rada óminy w głosowaniu 14 za jednogłośnie podjęła w/w uchwałę.

UchwałaNr )0/203/10 w zńączeniu do protokofu.

8l projekt uchwały w sprawie rocznego programu wspołpracy Gminy Górno_z organizacjami

pozwźądowymi oiaz podrniotu*i o aŹiJłatności pozytku publicznego i o wolontariacie na 2010 rok

przedstawił pan Jan Sikora.
ban wójt nabmienił, ze co roku uchwalany jest ten program do wsparcia finansowęgo Po9rzez
konkurs ofert dla organizacji i stowarzyszehdziałających na terenie gminy,

Rada Gminy w głońwaniu 14 za jednogłośnie podjęła wlw uchwałę.

Uchwała Nr )G/204i 10 w zńączeniu.

9/ plany pracy Komisji Rady Gminy i plan kontroli Komisji Rewizyjnej na 2010 radni PrzYjęli
jednogłośnie.
Uchwała Nr )0/205/10 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji i planu kontroli Komisji

Rewizyjnej w załączeniu.

Ad.6. pan Wójt Gminy ńozyłinformacje z działalności międzysesyjnej. UchwĄ z PoPrzedniej

sesji zostały dóstarczone w ierminie do organól nadzoru S.U.W. Żadnanie została uchYlona.

Nadmienił l ze 
^a*y 

bardzo duzy probleń z pętlą autobusowa w Bęczkowie, właŚciciel działki

chce by zapłacić za"pęttę. My mómy oświadczenia od dwóch właścicieli,ze nieodPłatnie oddają

grunt iod pętlę auto'buro*ą-.umy decyzję wywłaszczeniowąwydanąprzezNaczelnika GminY na

Órogę dojazło*u do szkoĘ. Chodzi o to ze zmienili się właściciele działki.

Jeśli chodzi oświetlenie ul"iczne, był objazd zudzińemczłonkówKomisji GosPodarki Komunalnej,

Ładu i porządku, jest bardzo wnioskow, wnioski po częŚci będąrozpatrzone, nasza gmina jest w

90% oświetlona. Nowe punkty oświetleniowe będąwykonane do końca kwietnia, dodatkowe w

Krajnie Parcele i Radlinie.
Jeśli chodzi o kanalizację Skorzeszyc }vykup gruntow będziemy organizowaó na drodze



po§tępowania wyłrłaszczeniowego bo negocj acje zJudimi nie dają efektów lprzykład to grunty

pod oczysz czalnięl.wunu *p.uń rowlóz io wysyłanie ponagleń do mieszkańcow Radlina o

włączanie się do sieci kanali)acyjnej, 90% miesźkańów musńyó włączonych, by mozna uzyskać

.i.lt-.rcrogi."ny i ubiegaó się o umorzenie pozyczki w WFOS ,

Sprawa następna to kursowanie busow do Krajna tematten poruszony był n1 ostatnim zebraniu

wiejskim §ąpewne problemy, ut. *u61y n"o"ii,ii, ze dojdziemy do porozumieniazprzewoźnikami,

Pani Anna Michalska wicewojt Gminy poinrońó* ń?-?"z uoista bRLIK w Radlinie przy szkole

mogąkorzystać ozieci i ńoaźi"zr"aćjgminy w godzinań 14,20, sązatrudnieni 2 animatorzy

sportu, którzyzajmują się funkcjono*uń. tęo Óui"tt r. PrzedstawtłatakŻę ofertę Promocji

naszej Gminy w informatorze w}daw*y. prrłrStarostwo powiatową promocja Gminy dwie

st on! w informatorze koszt 4.000 zł,
pan wójt stwierdził, żęto zadrogo, a zateśrodki proponuje zorganizowac spotkanie z radnymi i

sŃysami z okazji 20lecia samorządu,

pani BarbaraWołczyk ńożyłainformację o nabyciu mienia komunalnego połozonego w

miejscowości Bęczków. , ,__t __^__^.,_^_t, ^_ia ł

Komisja in*.nt*y"u.yjna nady Cmilv informuje, Ze z2s}2ł sporządzony spis inwentaryzacy]ny

dlu d"iuł.t nr 673,14o b-o*. O,oó80ha inr 67414 o pow. 0,0080ha.

Ad.6 i 7. W interpelacjach głos zabrali:

l.pan Jan Sikora ,;;;;ńńuaę 
" 

pismem pani Drogosz w sprawiezapłaty ?awYkuP 
gruntów Pod

oczyszczalnię kwoty l0 ń za lml, anie 5 złktórą otrzymała. poinformował, ze zostało juz wysłane

pismo do pani Drogosz,zinformacja,zetonie Raia Gminy negocjowała cenę zalm2 }vykupu

gruntów Pod oczYszczalnię, l t i . _ ,__ ^ --:t_:^_ ^--,, nnoooAąłlr onrntńtw cenn 5
2.panJerzy Janus stwierdził, że dwa lata temu był pełnomocnikiem przy sprzeda:ży gruntów cena 5

ń za lm2uvłu *yn.go"Ń'ana z zaint i.ro*un}ńi w tym z panią Drogosz, nikt nie miał

sprzeciwu, aterazpo upływie 1,5 zostĄ wykupione naitępne grunty za cenę la ń za 1m2, to

pismo jest nierozsąa".'"ir."y ioat "yma 
ć óecyzjęprzewobnicźą""go,radni zaakceptowali wniosek

o podtrzymanie decyzji przewodni."ą..go w4ÓŃlby.autobus wożący dzieci do szkoły

wysadzał je poo ,"iiJi i nie na k "yńń; 
i dłej ao w9!i Jachowej, zapytń także kiedy zacznąbyć

uchwalane plany zagospodarow uniupoor"r.gornv.t miejscowoŚci bo ludzie P'tają.KiedY wreszcie

-rry p.ojeil UiOowv Chodnika w Sko,rz9szycach, , .,_ ,1___:: _^ __,.,J^_;,, .,,o_,n,ńtlz Te(li c.hor{i 
,

pan wójt projekt cnódnit a będzie omowiony na następrrej sesji po *v_{mlu warunków, Jeśli chodzi

o plany to mamy j;;4;ńYlotowe.do uchwalania lj ft..-" 
parcele, Krajno Zagórze,

poari.rro.i.. ińi.rtó* uvi*o że jużna następnej sesji będąuchwalane,

Rada Gminy nie ma mozlińści prawnych do zipłaty za wykup gruntow, zainteresowana panl

Drogosz *ÓZ. j.dynie wystąlió,na drogę sądową,

3. Pani Janina Rubak zapytńa""y-i *ńch punktach wrietlnych sąuwzględnione 1Ę'py
wGórniedootaczarki,zapytńarówniezczyz$aszńdyrektorgimnazjumsprawęlejącego
się dachu na budynku gimnazjum,

4, pan lunrr"b.an"*" ,ńytń gari"będązńożone nowe lampy w Radlinie, zgłosił

zamontowanie monitońńg,, na nowlm boisku. Sprawa ponaglń dla mieszkńów o

włączenie się do kanalizacji to nur.zy kazdą dec}zj ę ro"petr,.yó indywidualnie, bo są rożne

sytuacje.
5. pan Tomasz Tofil sohys zcedzytly zgłaszapoprawę drogi cedzyna _ 

Tolu kopcowa

l zńataniea"ńi"o * źl t zaą l,' * z óświetliniem ulicznym CedzYna.$'u,

6. pani ,uonu ruruĘ*"utu stępnit rńłouo ujęcie.oświetleńia punktu widokowego w KĄnie

Zag\rzepr"y u{tony*aniu projektu ośvrietlenia,,

7 ,panStanisław Cedro sołtys 
" 
Ń;ii J"ńowej wnioskuje o wydfuzenie linii nr 43 w Woli

Jachowej w kierunku Bielin.i"r"tun"v zg}aszaj.ątakowniósek to ja go zgjaszam, ale tYlko

do protokołl'.'ź§;r;^bkże zńatanię &Ń na drodze Wola Jachowa pipała,

8. pan Stanisław Anioł sołtys ,rZoi,rvłrgłirrukradziezwiaty przystankowej z przystaŃu



przy pose§ji p.Sobierajskiego przy budowie chodnika przy drodze powiatowej,

8. pan Jan Sikora Źełirrizamontowanie jedĘ lamy oświetlenia ulicznego przy Posesji P.

Koziora, ktorą obiecano duzo wcześniej,

Na interpelacje odpowiedŻi udzielał pan Wójt Gminy i pani Barbara Wołczyk,

panWójt nadmienił, że otrzymńinformację, ze P,BoĆkowski ma zańar zagrodziĆ wjazd na Pętlę

w Bęczkowie lwjaz.dna droóę gminną/, dlańgo tężterazi$ormuję o tym fakcie pana Umńskiego

kierownika posteruŃu poriiji io crńi. obecrrego na sesji. My mamy decYzję, ze droga jest

lminną chodzi t"r* i zabeipieczenie komunikicji dla 3 sołectw, nikt nie może nas szantaŻowaĆ.

Żupytń 
"ry 

prokuratura kielecka przekazŃa §prawę dla naszej policji.

Pan kierownit umansti poinformował, że zostńowszczęte po§tępowanie , czekają namataiaĘ z

Urzędu Gminy i zacznądzińaó-
pani{enryk Klimek wnioskuje, by do wyjaśnienia §prawy wydfużyć trasę liniinr 47 do Krajna i

problem zostanie ,ońię*y,a ńies"ur,Ę Krajn1 będązadowoleni bo temat komunikacji w

i<rajnie poruszany był zawsze na zebraniach wiejskich,

Ad.8. po wyczerpaniu się wszystkich punktowpoo{Ę obrad sesji pan Jan Sikora PrzewodniczącY

Rady Gminy zamknął obrady czterdziestej sesji Rady Gminy,

Na tym protokoł zakończono i podpisano.

Protokgf{|rt
A. Fuńddłk


